
BRMG-0063/KSSiOZ/ 09/05

PROTOKÓ  NR 45 – 09 / 2005Ł

KOMISJI  SPRAW  SPO ECZNYCHŁ
I  OCHRONY  ZDROWIA  RADY MIASTA 

GDA SKAŃ

które odby o si  w dniu ł ę 26 wrze nia  2005 roku  o godz.  9.ooś
w sali 003 w Nowym Ratuszu, ul. Wa y Jagiello skie 1 w Gda skuł ń ń

  Obecni  na  posiedzeniu  wg.  za czonej  listy  obecno ci  –  łą ś która  stanowi 
za cznik nr 1 i 2 do protoko u. łą ł

Na stan  sze ciu ( 6 ) cz onków Komisji ś ł – w posiedzeniu uczestniczy oł  pi ciu ę , 
czyli by o quorumł   do podejmowania prawomocnych opinii  i wniosków.

Posiedzeniu przewodniczy a  ł radna Monika Tomaszewska –  Przewodnicz caą  
Komisji Spraw Spo ecznych i Ochrony Zdrowia RMG. ł

Po powitaniu wszystkich poinformowa a, e:ł ż

Projekt  porz dku obrad Komisji,  cz onkowie otrzymali  do skrytek w terminieą ł  
regulaminowym,   projekt  porz dku  obrad  stanowi  za cznik  nr  3  doą łą  
protoko u.ł

Poniewa  mi dzy  czasie  wp yn  jeszcze  projekt  uchwa y   druk  nr  1587,ż ę ł ął ł  
proponuj  rozszerzy  porz dek obrad o ten projekt uchwa y. ę ć ą ł

Czy s  uwagi do tak zaproponowanego porz dku obrad? ą ą

Nast pnie  Przewodnicz ca  Komisji  zaproponowa a,  aby  z  punktu  8  ppkt  dę ą ł  
przesun  jako pkt. 2 naszego porz dku. Pozosta e punktu porz dku posiedzeniaąć ą ł ą  
ulegaj  zmianie. ą

Kto jest za tak  zmian ?ą ą

Komisja  –  jednog o nie  –  4  g osami  „za’ przyj a  zaproponowan  zmianł ś ł ęł ą ę  
porz dku obrad. ą



Czy s  inne uwagi do tak zaproponowanego porz dku obrad?ą ą

Poniewa  nie  by o  innych  uwag,  Przewodnicz ca  podda a  pod  g osowanież ł ą ł ł  
przyj cie porz dku obrad Komisji.ę ą

Porz dek obrad zosta  przyj ty jednog o nie – 4 g osami „za”, ą ł ę ł ś ł który stanowi 
za cznik nr 3 do protoko u. łą ł

PUNKT  1

Informacja z wykonania bud etu Miasta Gda ska za I pó rocze 2005 rokuż ń ł  
oraz zaopiniowanie projektu uchwa y w sprawie zmiany uchwa y w sprawieł ł  

uchwalenia bud etu Miasta Gda ska na rok 2005 – ż ń  Druk nr 1611+   
autopoprawka

Pani Maria Wojnarowska – przedstawiciel Wydzia u Finansowego UMł
Przedstawi a  informacj  z  wykonania  bud etu  Miasta  Gda ska  za  I  pó roczeł ę ż ń ł  
2005 roku w cz ci dotycz cej Komisji.ęś ą

Przewodnicz ca Komisji radna Monika Tomaszewskaą
Dzi kuj  bardzo. Otwieram dyskusj .ę ę ę

DYSKUSJA;

Radna Zofia Gosz – cz onek Komisjił
Jak  us ysza am,  e  dochody  w  I  pó roczu  zosta y  wykonane  w  82%   -ł ł ż ł ł  
pochodz ce z wp at za zezwolenia za sprzeda  alkoholu.ą ł ż
Czy te 82% jest za pó rocze, czy na koniec sierpnia?ł

Pani Maria Wojnarowska – przedstawiciel Wydzia u Finansowego UMł
Jest to na koniec czerwca br.

Radna Zofia Gosz – cz onek Komisjił
Je li tak, to jak wydzia  merytoryczny chce je wprowadzi  do bud etu?ś ł ć ż

Pani Maria Wojnarowska – przedstawiciel Wydzia u Finansowego UMł
W wykonaniu dochodu za I pó rocze  dochody z op at za koncesje alkoholowe sał ł  
wykonane bardzo wysoko. Ja bym si  obawia a, czy one osi gn  powy ej 100%.ę ł ą ą ż  
Dlatego, e w I pó roczy koncesji wydaje si  nieco wi cej ni  w II pó roczu. ż ł ę ę ż ł

2



Pierwsze pó rocze nie koniecznie  musi by  to 50% - jest zawsze wi cej. My l ,ł ć ę ś ę  
e Wydzia  Handlu panuje nad sytuacj . Poniewa  gdy te pieni dze nie zostanż ł ą ż ą ą 

wprowadzone do bud etu,  to nie b d  mog y by  wydane..  Je li  b dzie  takaż ę ą ł ć ś ę  
sytuacja, gdy one przewy sz   plan roczny, to b dzie konieczno  wprowadzeniaż ą ę ść  
ich do bud etu i przeznaczenia ich na wydatki. ż

Radna Zofia Gosz – cz onek Komisjił
Ja  nie  pami tam  –  mimo,  e  by y  przekroczone   eby  by y  te  dochodyę ż ł ż ł  
wprowadzone do bud etu. Tak wysoko przekroczone  po pó  roku nigdy nie by yż ł ł  
– 82 % w stosunku do 50% , to jest a  32 % wi cej. ż ę
Chcia abym,  eby  by o  sprawdzone  –  na  dzie   dzisiejszy  –  ile  jest  tychł ż ł ń  
wp ywów i aby przedstawi  na nast pnym posiedzeniu Komisji  do ewentualnegoł ć ę  
wprowadzenia do bud etu –  za 2 miesi ce, bo wówczas mo na je wprowadziż ą ż ć 
jako  nie  wygasaj ce  na  nast pny  rok.  czy  to  dotyczy  MOPS?  Czy  jest  toą ę  
finansowane z organizacji pozarz dowych, ale z MOPS-u? Czy wydzia u Sprawą ł  
Spo ecznych? ł
Strona  394 poz  7 –  jest   Stowarzyszenie  Oliwskie  „ S oneczko” –  Dlaczegoł  
pytam? Nie dlatego, e ile dosta o pieni dzy. Pisze, e prowadza popo udnioważ ł ę ż ł  

wietlic  dla dzieci i m odzie y z dzielnicy Zaspa i Przymorze. Nie znam, abyś ę ł ż  
jakie  dzieci  uczestniczy y  w  jakiej  wietlicy.  Prosz  powiedzie ,  gdzie  taś ł ś ś ę ć  

wietlica si  znajduje i z czego jest finansowana.? Jaki jest nabór i jakie dzieciś ę  
uczestnicz  i jaki jest nabór? ą
Gda skie Stowarzyszenie praktyków i pedagogów prowadzi Centrum dziecka iń  
rodzinie.  To  jest  ju  instytucja.  Centrum  Dziecka  i  Rodzinie  i  sama  nazważ  
„:Centrum”, to musi by  instytucja sama w sobie. Powinna ona by  powo anać ć ł  
przez  Miasto.  Czym  ta  instytucja  zosta a  powo ana  ?  Co tam  si  robi  i  jakł ł ę  
typowani s  uczestnicy do tego centrum?ą
Strona 395 –  Stowarzyszenie Rodzin Adopcyjnych „Pelikan” –  jest napisane, ze 
s  szkolenia ze szczególnym uwzgl dnieniem szkolenia kandydatów na rodzinyą ę  
zast pcze. Ile przeszkolono? Ile rodzin rocznie zaczyna funkcjonowa ? Ile dziecię ć  
by o w tych rodzinach w roku 2005? Jaki jest stopie zapotrzebowania? ł
Wówczas  my  jako Komisja  mo emy  si  odnie  do tych  zagadnie ,  bo myż ę ść ń  
wiemy jaki jest stopie  zaspokojenia. Wówczas mo na tworzy  polityk . ń ż ć ę

Pani Janina Ma ko – Kierownik Referatu Zdrowiań
G ówn  przyczyn  by y  do  pó no  podpisane  umowy.  W  II  cz ci  rokuł ą ą ł ść ź ęś  
nast puje  wykonanie  wszystkich  programów,  które  zawieramy  w  programieę  
pocz tkowym i to co niesie wykonanie ca orocznego planu. Zdarza si  tak, e jestą ł ę ż  
wiele pomy ek i musimy dopisywa  aneksy i jest to sytuacja, w której czas jestł ć  
przesuni ty. Wszystkie programy id  wed ug haromonogramu, który mamy ę ą ł
I  tak  naprawd  II  po owa  roku  jest   ewidentnym   czasem  wykonania  tychę ł  
programów. One wszystkie id  w tej chwili wed ug tego harmonogramu, któryą ł  
mam za o ony i druga przyniesie nam do  dobre rezultaty. Nie s dz  eby mył ż ść ą ę ż ś  
mieli jakie  problemy.ś

Do pytania pani radnej Gosz dotycz cej kwoty z akcyzy –  WSS wyst pi  zą ą ł  
pytaniem do Wydzia u Handlu, jaka kwota b dzie zagwarantowana i na dzieł ę ń 
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31 sierpnia br, powiedziano nam, e na pewno ona nie b dzie wy sza ni  6ż ę ż ż  
milionów z . ł
Je eli nie b dziemy mieli przynajmniej prowizorium bud etowego, to w tymż ę ż  
momencie nie b dziemy mogli zagwarantowa  wykonania w terminie naszegoę ć  
harmonogramu  dzia a  w ochronie zdrowia. ł ń

Radna Zofia Gosz – cz onek Komisji ł
Stawiam wniosek eby WSS da  na pi mie informacj  –  konkretnie, co jestż ł ś ę  
powodem i co si  sk ada na to, e tak pó no s  przyznawane pieni dze. Boę ł ż ź ą ą  
je eli  s  b dy w umowach, to jest  czyja  wina.  Bud et  jest  uchwalanyż ą łę ś ż  

zawsze w grudniu, wi c nie maę  mowy eby nie by o mo liwo ci dzia ania. ż ł ż ś ł
Wnioskuj , e je eli Wydzia  wyka e, e jest potrzebna dodatkowa osoba np.ę ż ż ł ż ż  
na  okres  jednego  miesi ca  na  umowy-zlecenie,  który  pisa by  umowy,  toą ł  
musimy na to pój .  Poniewa  organizacje  pozarz dowe i  inne, wszystkieść ż ą  
ZOZ-y maj  czas ½ roku na wykonanie rocznego zadania. Rachunki si  liczą ę ą 
do rozliczenia z daty rozpocz cia zadania, wykonania. Aby Wydzia  Zdrowiaę ł  
napisa :  jakie  okoliczno ci  i  co utrudnia  tak d ugie  rozpatrywanie  sprawy.ł ś ł  
Je eli  jest  taka  potrzeb,  to  powinni my  zawnioskowa ,  aby  na  okres  odż ś ć  
stycznia do lutego zatrudni  osob , która si  zna na zawieraniu umów.ć ę ę

Radna Danuta Putrycz – cz onek Komisjił
Ja  rozumiem,  e  Wydzia  bez  naszego  pytania  przeanalizuje  czynniki,ż ł  
dlaczego  tak  si  dziej.  Dlatego  proponuj ,  aby  w  styczniu  2006 roku  naę ę  
komisji by  punkt, z którego by wynika o, e WSS przedstawi nam, na jakimł ł ż  
etapie ma przygotowane wszystko do konkursów. 

Radna Monika Tomaszewska – Przewodnicz ca Komisjią
Czy maj  Pa stwo uwagi do informacji z wykonania bud etu miasta Gda skaą ń ż ń  
za I pó rocze 2005 r? Informacja ma to do siebie, e jej nie mo na zmienia .ł ż ż ć  
Jest ona odzwierciedleniem  stanu faktycznego na dzie  30 czerwca br. ń

Radna Zofia Gosz – cz onek komisjił
Nie otrzyma am odpowiedzi z MOPS-u na moje pytanie.ł

Pani Magdalena Marsza kowska – Z-ca Dyrektora MOPSł
Oliwskie  S oneczko,  Stowarzyszenie  Praktyków  i  Pedagogów  „Pelikan”,ł  
Fundacja  Nadziei  –  placówki  wsparcia  dziennego ,  s  to  placówki,  któreą  
zgodnie z rozporz dzeniem Ministra polityki Spo ecznej dzia aj  na zasadzieą ł ł ą  
–  chodzi o nabór dzieci  na zasadzie dobrowolno ci. Nie mo emy kierowaś ż ć 
dzieci  z  bogatych  i  biednych  rodzin.  S  to  placówki  otwarte  dla  dzieci.ą  
Staramy  si  kierowa ,  informowa  przede  wszystkim  te  rodziny,  którychę ć ć  
dzieci  powinny korzysta  z  takich placówek. Nie  mo emy zabroni   ebyć ż ć ż  
korzysta y  z  niej  dzieci  z  innych rodowisk. Jest  to zasada  dobrowolno cił ś ś  
profilaktyki pierwszoplanowej, która ma wspiera  dzieci i rodziny w rozwoju. ć
Je li chodzi o nabór dzieci – my nie jeste my w stanie nakierowa , e to majś ś ć ż ą 
by  dzieci z biednych, czy bogatych rodzin. ć
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Je li chodzi o fundacj  Pelikan i Fundacj  Nadziei  - rodziny zast pcze, to sś ę ę ę ą 
dwie organizacje pozarz dowe, które otrzymuj  dotacje w wyniku konkursuą ą  
na szkolenie rodzin zast pczych. Szkolenie kandydatów na rodziny zast pczeę ę  
odbywa si  w ten sposób, e kandydat chc cy zosta  rodzin  zast pcz  musię ż ą ć ą ę ą  
przej c  specjalne  szkolenie.  To,  e  przejdzie  szkolenie  nie  oznacza,  ześ ż  
zostanie zaakceptowany na rodzin  zast pcz . Jest to cala procedura. Ocenaę ę ą  
psychologiczna, ocena pod katem  przydatno ci na rodzica zast pczego. Iloś ę ść 
kandydatów nie  równa si  ilo ci  rodzin zast pczych.  Je li  chodzi  o iloę ś ę ś ść 
rodzin  zast pczych,  która  nam  jest  potrzebna  –  badzo  chcieliby my,  abyę ś  
wszystkie  dzieci  trafia y  do rodzin zast pczych.  Co roku oko o 260 dziecił ę ł  
trafia do placówek opieku czo wychowawczych z terenu Gda ska. Aktualnień ń  
mamy 500 dzieci. W rodzinach zast pczych te  mamy oko o 500 dzieci. Coę ż ł  
roku przybywa 60 rodzin zast pczych.  Tworzymy rodziny zast pcze przezę ę  
o rodki  adopcyjno-opieku cze.  Je eli  chdozi  o  przygotowanie  dziecka  doś ń ż  
rodziny  zast pczej,  co  podkre la a  Fundacja  Nadziei,  to  rzeczywi cieę ś ł ś  
Fundacja ma du e zas ugi. W roku 2004 utworzy a takich rodzin 30. rodkiż ł ł Ś  
finansowe  jakie  mieli my,  pozwolily  nam  na  takie,  a  nie  inne  rodki.  Wś ś  
bie cym  roku te  rodki zosta y  zwi kszone jako priorytetowe zadanie  wżą ś ł ę  
konkursie. 

Radna Monika Tomaszewska – Przewodnicz ca Komisjią
Jakie osi gni cia ma Pelikan?ą ę

Pani Magdalena Marsza kowska – Z-ca Dyrektora MOPSł
Pelikan ma nie mniejsze. Trudno mi w tej chwili powiedzie  o liczbach. ć

 Radna Zofia Gosz – cz onek Komisjił
Powiedzia a Pani, e wi cej jest szkolonych ni e pó niej którzy obejmuj  teł ż ę ż ź ą  
funkcje. Ja si  z tym zgadzam. Ale czy macie jakie  do wiadczenie i czy ktoę ś ś ś 
typuje  te  rodziny  najpierw  dla  tych  organizacji?  Odpada  np.  90%,  co 
oznacza oby, e jest  niew a ciwy wst pny dobór.  Wiem, ze MOPS najpierwł ż ł ś ę  
wyszukuje te rodziny, a pó niej je szkol . Czy te  oni sami wyszukuj  i samiź ą ż ą  
szkol  poza MOPS, mimo, e ma on to wpisane jako nasze zadanie gminne. ą ż

Pani Magdalena Marsza kowska  - Z-ca Dyrektora MOPSł
Zadanie to jest realizowane poprzez  organizacje pozarz dowe –  w wynikuą  
konkursu. Tak jak Fundacja Nadziei, czy Stowarzyszenie Pelikan realizuj  toą  
zadanie. Dlatego otrzymuj  na to zadanie pieni dze. Je li chodzi o nabór tychą ą ś  
rodzin – to nabór jest poprzez organizacje pozarz dowe jak i o rodek. Nie maą ś  
tutaj  jednego  kierunku.  Chodzi  o  to,  aby  zg asza o  si  jak  najwi cejł ł ę ę  
kandydatów. Weryfikacja natomiast pokazuje, ze nie wszyscy nadaj  si  naą ę  
pe nienie funkcji rodziny zast pczej. Musimy mied  na uwadze to, ze dziecił ę ź  
trafiaj ce do rodzin zast pczych s  dzie mi, które wymagaj  wi kszej troskią ę ą ć ą ę  
ni  dzieci, które przed kilku laty trafia y do rodzin zast pczych. S  to dzieci zż ł ę ą  
bardzo du ymi problemami emocjonalnymi wymagaj cymi specjalistycznejż ą  
opieki.  Dlatego nacisk na dobór rodzin zast pczych ejst  wi kszy  i  dlategoę ę  
wi cej kandydatów odpada.ę
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Przewodnicz ca Komisji radna Monika Tomaszewskaą
Czy Pa stwo maj  uwagi do przedstawionej informacji z wykonania bud etuń ą ż  
miasta  Gda ska  za  I  pó rocze  roku  2005?  Skoro  nie  ma,  poddaj  podń ł ę  
g osowanie  wniosek  za  pozytywnym  zaopiniowaniem  przedstawionejł  
informacji.

G osowanie:ł
       Komisja –  jednog o nie –  4 g osami „za” pozytywnie zaopiniowa ał ś ł ł  
przedstawion  informacj  z  wykonania  bud etu  miasta  Gda ska  za  Ią ę ż ń  
pó rocze 2005 roku.ł

1) Zaopiniowanie projektu uchwa y w sprawie zmiany uchwa y wł ł   
sprawie uchwalenia  bud etu miasta Gda ska na rok 2005 – ż ń  druk   

nr 1611 + autopoprawka

Pani Maria Wojnarowska – przedstawiciel Wydzia u Finansowego UMł
Zreferowa a przedmiotowy projekt uchwa y –  ł ł druk nr 1611, który stanowi 
za cznik  nr  4  do  protoko u  łą ł  wraz  z  autopoprawk ,  ą która  stanowi 
za cznik nr 5 do protoko u.łą ł

Przewodnicz ca Komisji radna Monika Tomaszewskaą
Dzi kuj  bardzo. Otwieram dyskusj . ę ę ę
Poniewa  nie by o g osów w dyskusji, podda a pod g osowanie wniosek zaż ł ł ł ł  
pozytywnym zaopiniowaniem przedmiotowego projektu uchwa y, zawartegoł  
w druku 1611 wraz z autopoprawk .ą

G osowanie:ł
        Komisja jednog o nie – 4 g osami „za” – wyda a pozytywn  opini  doł ś ł ł ą ę  
przedmiotowego projektu uchwa y, zawartego w druku nr 1611.ł

Opinia Nr 45 – 09 / 54 stanowi za cznik nr 6 do protoko u. łą ł

PUNKT  2
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Zaopiniowanie projektu uchwa y w sprawie zmieniaj ca uchwa  wł ą łę  
sprawie przyj cia programów szczegó owych pod nazwa” Programyę ł  

Promocji Zdrowia i Przeciwybranym Chorobom Spo ecznym” wraz zeł  
rodkami finansowymi przeznaczonymi na realizacj  poszczególnychś ę  

programów zawartych w ramach „Programu Przeciwdzia aniał  
Wybranym Chorobom Spo ecznym w Gda sku na lata 2004 – 2006 „ -ł ń  

druk nr 1613

Pani Janina Ma ko – Kierownik Referatu Zdrowia  UMń
Zreferowa a projekt uchwa y  - ł ł druk nr 1613, który stanowi za cznik nr 7łą  
do protoko u.ł

Przewodnicz ca komisji radna Monika Tomaszewskaą
Dzi kuj  bardzo. Otwieram dyskusj . ę ę ę

Dyskusja:

Radna Zofia Gosz – cz onek Komisjił
Kilka  komisji  temu  postawi am wniosek, aby my  otrzymali  informacj   zł ś ę  
wykonania poprzednich programów. Ja do dnia dzisiejszego takiej informacji 
nie  mam.  My  nie  otrzymujemy  informacji,  jakie  s  efekty  i  czy  naszeą  
pieni dze  skutkuj  na  zdrowie.  Wnosz ,  aby  WSS  przedstawi  namą ą ę ł  
sprawozdanie z roku ubieg ego, co zosta o sfinansowane z naszych pieni dzy,ł ł ę  
wraz z medycyn  szkoln .  W tej chwili daje si  pieni dze na badanie raka. Jaą ą ę ą  
si  z  tym  zgadzam,  tylko  my  nie  mamy  adnej  informacji,  czy  lekarzeę ż  
zauwa yli jakie  wnioski. Czy nauka utrzymania jamy ustnej, na któr  by oż ś ą ł  
60 ty  z  co  da a. Teraz przesz o 700 miliona dajemy na medycyn  szkoln .ś ł ś ł ł ę ą  
Tyle samo, a mo e wi cej na program profilaktyki i ochron  zdrowia. My nież ę ę  
mamy wniosków do tworzenia polityki przez Rad  Miasta. Mam informacj ,ę ę  

e oni nie wiedz , ze medycyna szkolna jest w szko ach. Jeszcze raz wnoszż ą ł ę 
o szczegó owe sprawozdanie z dziedziny medycyny szkolnej i ZOZ-ów, któreł  
mia y w stosunku do dzieci ró ne  programy wykona . Jakie s  efekty.ł ż ć ą

Pani Janina Ma ko – Kierownik Referatu  Zdrowia UMń
Uwa am, e  zaplanowanie ca ej polityki  powinno by  w jednych r kach.ż ż ł ć ę  
Je li  b dzie  rozdrobniony  i  ka dy  b dzie  wnosi  swój  w asny  kierunekś ę ż ę ł ł  
polityki,  to  b dzie  problem.  Od  tego  sa  uzgodnienia.  Cz  programuę ęść  
nowotworowego, to jest wycinek ca ego planu  jaki ma Marsza ek w tej chwilił ł  
w  r kach  i  my my  si  w  to  w czyli  intensywnie  i  chcemy  ta  czeę ś ę łą ść 
zrealizowa .  Co  do  programu  medycyny  szkolnej  –  ona  zosta ać ł  
zapocz tkowana w roku ubieg ym. Po to eby by y wyniki, to musimy mieą ł ż ł ć 
2-letni okres  eby to zebra  i pokaza  jak to wygl da.  Po roku jest pierwszaż ć ć ą  
cz ,  a  po  drugim   roku  otrzymujemy  ca o ciowy  wynik  i  z  tego  sęść ł ś ą 

7



wyci gni te wnioski i planowa  mo emy dalej lub zaniecha  dzia ania w tymą ę ć ż ć ł  
kierunku.  My l ,  ze  w listopadzie  b dzie  mo na podsumowa  pierwszś ę ż ę ż ć ą 
cz  i zako czone zostan  badania, wykonanie planu i programu na rok 2005ęść ń ą  
i na pocz tku roku 2006 b d  jakie  konkretne wnioski. ą ę ą ś

Radna Zofia Gosz  - cz onek komisjił
O  ile  wiem,  to  medycyna  szkolna  ca y  czas  funkcjonuje.  Na  programł  
medycyny szkolnej by o uchwalone 760 ty  z , a Pani mówi, e musi up ynł ś ł ż ł ąć 
nast pne dwa lata. Od którego roku liczymy te dwa lata? Medycyna szkolnaę  
istnia a, istnieje i b dzie istnie . Nie wiem od kiedy mo na liczy  nast pneł ę ć ż ć ę  
dwa lata?

Pani Janina Ma ko – Kierownik Referatu Zdrowiań
To  co  do  tej  pory  by o  zapisane  w  programach  profilaktycznych,  to  jestł  
równie  do podsumowania i przekazania Pa stwu. Ja mówi  o okresie, któryż ń ę  
zosta o rozszerzony w roku ubieg ym.ł ł

Przewodnicz ca komisji radna Monika Tomaszewskaą
Czy maja Pa stwo uwagi, pytania do druku nr 1613? Skoro nie ma, poddajń ę 
pod glosowanie  wniosek za  pozytywnym zaopiniowaniem przedmiotowego 
projektu uchwa y, zawartego w druku 1613. ł

G osowanie:ł

Komisja  –  jednog o nie  4  g osami  „za” –  wyda a  pozytywna  opini  doł ś ł ł ę  
przedmiotowego projektu uchwa y, zawartego w druku nr 1613.ł
Opinia Nr 45 – 09 / 58 / 05 stanowi za cznik nr 8 do protoko u.łą ł

PUNKT  3
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Zaopiniowanie ofert na najem lokali u ytkowych w budynku przychodniż
Przy ul. Jaskó czej 7/15 i  Wa owej  27ł ł

Przewodnicz ca Komisji radna Monika Tomaszewskaą
Prosz  wydzia  merytoryczny o zreferowanie.ę ł

Radna Danuta Putrycz – cz onek Komisjił
W zwi zku z tym, e nie ma cz ci wniosków. Dlatego proponuj , aby wą ż ęś ę  
dniu  dzisiejszym  nie  rozpatrywa  i  przenie  ten  punkt  na  nast pneć ść ę  
posiedzenie komisji.

Radna Monika Tomaszewska  Przewodnicz ca Komisjią
Mam  uwagi.  Obowi zuj  zasady  przyj te  w  uchwale,  ale  na  posiedzeniuą ą ę  
Komisji uzgodnili my, e wniosek b dzie zaopiniowany przez merytoryczneś ż ę  
Wydzia y. Sk d ja mam wiedzie , e wnioskodawcy mówi  prawd , czy teł ą ć ż ą ę ż 
nie.  Opinii  wydzia u  merytorycznego  nie  ma.  Warunkiem  uwzgl dnieniał ę  
wniosku  s  pozytywne  opinie  2-ch  radnych.  Wniosek  zosta  na  komisją ł ę 
przedstawiony nie  kompletny  i  bez  opinii  merytorycznego wydzia u.   Podł  
wzgl dem formalno-prawnym jest tak, e oba podmioty  spe niaj  przes anki.ę ż ł ą ł  
Lokal jest wolny prawnie i fizycznie.
Poniewa  zbli aj  si  rozstrzygni cia co do umów najmu dla podmiotów iż ż ą ę ę  
je eli  b dziemy  pracowali  w  tym  trybie,  to  obawiam  si  o  sprawnoż ę ę ść 
zawierania umów i zdrowie mieszka ców. S  zaanga owane dwa wydzia y.ń ą ż ł  
Jeden  pod  wzgl dem  formalno-prawnym,  a  drugi  jest  wydzia emę ł  
merytorycznym  i musi si  do tego ustosunkowa .ę ć
Dlatego te  przychylam  si  do wniosku  Pani  radnej  Putrycz,  aby  w dniuż ę  
dzisiejszym tych ofert nie rozpatrywa . ć
Czy cz onkowie Komisji wyra aj  zgod  na to, aby ten punkt rozpatrzy  wł ż ą ę ć  
trakcie sesji lub po sesji?

Radna Zofia Gosz – cz onek Komisjił
Oczywi cie,  e  mo emy   w  trakcie  sesji,  ale  to  jest   cz  tej  sprawy.ś ż ż ęść  
Wiemy, e dotychczasowe praktyki sa w trakcie organizacji. Organizuj  si  wż ą ę  
ZOZ.   Jak  jest  sytuacja  na  dzie  dzisiejszy  wed ug  Wydzia u  Sprawń ł ł  
Spo ecznych  na  dzie  dzisiejszy.  Moja  w tpliwo  jest  taka,  e  do  30ł ń ą ść ż  
pa dziernika podmioty musz  si  do NFZ o wiadczy , e  maj  przydziaź ą ę ś ć ż ą ł 
lokalu na d u szy okres.  Je eli my zaopiniujemy te oferty w dniu 24.10.br, toł ż ż  
czy  to si  da wykona . To wszystko si  tak d ugo za atwia,  e   mo emyę ć ę ł ł ż ż  
wspólnie  z  nimi  „  przegapi ”  terminy.   Wnioskuj ,  aby my  zwo alić ę ś ł  
posiedzenie Komisji w po owie pa dziernika na ten jeden punkt, ale wówczasł ź  
musi by  merytoryczna opinia  i by o merytoryczne uzasadnienie zasadno ci,ć ł ś  

e  te  wiadczenia  s  potrzebne.   Opinia  wydzia u  merytorycznego w  tejż ś ą ł  
sprawie  b dzie  wa y a,  ale  to  ma  by  opinia,  a  zdanie,  ze  popieram  lubę ż ł ć  
akceptuj .ę
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Przewodnicz ca komisja radna Monika Tomaszewskaą
W  zwi zku  z  tym,  e  nie  ma  kompletnych  dokumentów  oraz  opiniią ż  
merytorycznego  wydzia u,  proponuj  aby  po  sesji   Rady  Miasta   tj.  29ł ę  
wrze nia br. spotka  si  i rozpatrzy  te wnioski. ś ć ę ć

Nast pnie  Przewodnicz ca  Komisji  podda a  pod  g osowanie  wniosek  oę ą ł ł  
przesuni cie  rozpatrzenia  punktu  3  porz dku  obrad  komisji  na  dzie  29ę ą ń  
wrze nia br.ś

Komisja – jednog o nie – 4 glosami „za” przyj a wniosek. ł ś ęł

PUNKT  4

Wypracowanie stanowiska Komisji w sprawie opinii Wojewódzkiej
Komisji  Dialogu  Spo ecznego w Gda skuł ń

Przewodnicz ca komisji radna Monika Tomaszewska ą
Na poprzednim posiedzeniu Komisji  mieli  Pa stwo mo liwo  wys uchań ż ść ł ć 
informacji MOPS oraz MOPS przed o y  nam swoje stanowisko  podpisaneł ż ł  
przez prezydenta, które zosta o przes ane Panu Wojewodzie. Wiem równie ,ł ł ż  

e Pa stwo utrzymali ch  odpowiedzi –w imieniu Komisji na uwagi, któreż ń ęć  
zosta y sformu owane w pi mie. ł ł ś
Poniewa  uwa am,  e  cz  merytoryczna   zosta a  przedstawiona  przezż ż ż ęść ł  
Pana  Prezydenta,  to  s dz ,  e  Komisja  mo e  wyda  bardziej  ogólneą ę ż ż ć  
stanowisko.
W zwi zku z tym proponuj  nast puj ca tre  pisma.ą ę ę ą ść
Pismo stanowi za cznik nr 9 do protoko u. łą ł

Komisja – jednog o nie 4 g osami „za” przyj a tre  stanowiska. ł ś ł ęł ść

PUNKT  5
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Informacja na temat zatrudnienia osób niepe nosprawnych w Urz dzieł ę
Miasta oraz miejskich jednostkach organizacyjnych

Pani  Maria  Podgórniak  –  przedstawiciel  Referatu  osób 
Niepe nosprawnychł
Przedstawi a  informacj  o  stanie  zatrudnienia  osób  niepe nosprawnych  wł ę ł  
jednostkach organizacyjnych Miasta w roku 2004 i I kwartale roku 2005. 
Informacja stanowi za cznik nr 10 do protoko u. łą ł

Przewodnicz ca komisji radna Monika Tomaszewskaą
Dzi kuj  bardzo. Otwieram dyskusj .ę ę ę

Dyskusja:

Radna Monika Tomaszewska – Przewodnicz ca Komisjią
Je eli  dominuj ca  pozycj ,  które  podlegaj  karze  s  spó ki  zale ne.  Toż ą ą ą ą ł ż  
prosz  powiedzie : o jakie spó ki zale ne chodzi i jaka to jest kwota?ę ć ł ż

Pani Maria Podgórniak – przedstawiciel Ref. Osób Niepe nosprawnychł
Jest  to Zak ad Utylizacyjny,  Gda skie Melioracje,  ZKM, Mi dzynarodoweł ń ę  
Targi Gda skie, SAUR – S  to spó ki, które wp acaj  na rehabilitacj  osóbń ą ł ł ą ę  
niepe nosprawnych.  Na  nast pne  posiedzenie  Komisji  przygotujemył ę  
sprawozdanie,  które  przygotowa  PUP  w  zakresie  liczby  osóbł  
zarejestrowanych  i  poszukuj cych  prac .  Osoby  poszukuj ce  prac  s  toą ę ą ę ą  
osoby,  które   maj  rent  socjaln ,  rodzinn  lub  swoj  wypracowan .ą ę ą ą ą ą  
Pozosta e to s  osoby, które nazywaj  si  bezrobotne.ł ą ą ę
Coraz  wi cej  pracodawców  jest  otwartych  na  zatrudnianie  osóbę  
niepe nosprawnych. ł
Miasto Gda sk mo e od stycznia  2006 roku wyst powa  o rodki PEFON-uń ż ę ć ś  
na tworzenie miejsc pracy. 

Radny Jerzy Adamski – cz onek Komisjił
Mam uwag , e ponad 1 milion z  idzie do Warszawy i jeszcze s  zwalnianeę ż ł ą  
osoby niepe nosprawne. ł

Radna Monika Tomaszeszewska – przewodnicz ca Komisjią
Bardzo prosz  o przedstawienie w rozbiciu na spó ki zale ne i kwoty. Czyę ł ż  
istnieje pewna wiadomo  korzy ci w zatrudnieniu osób niepe nosprawnych.ś ść ś ł  
W  zale no ci  od  stopnia  niepe nosprawno ci  kwoty  refundacjiż ś ł ś  
wynagrodzenia, kwoty refundacji ubezpieczenia spo ecznego, przystosowanieł  
miejsc  pracy,  s  to  jakby  pewne  instrumenty,  które  maj  sprzyja ,  czyą ą ć  

wiadomo  o tych instrumentach istnieje, bo przepisy si  bardzo zmieniaj .ś ść ę ą

Radny  Jerzy Adamski  cz onek Komisjił
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wiadomo  istnieje, a nie ma ch ci zajmowania si  tym. By y zwolnienia wŚ ść ę ę ł  
ZKM  i  w  pierwszej  kolejno ci  zwalniano  osoby  niepe nosprawne  =-ś ł  
zwi kszaj c kary na PFON.ę ą

Radna Monika Tomaszewska – przewodnicz ca Komisjią
Czy  nie  jest  problemem  fakt,  e  my  musimy  zap aci  1  milion na  rzeczż ł ć  
PFON? Jest to powa ny problem i jest brak polityki w zakresie zatrudnianiaż  
osób niepe nosprawnych. Bark polityki spo ecznej  okazuje si , e kosztuje.ł ł ę ż

Pani Ewa W oczak – przedstawiciel MOPSł
Wspólnie z MOPS i PUP chcemy podj c wspóln  inicjatyw  polegaj c  naą ą ę ą ą  
utworzeniu  du ej  kampanii  w  mie cie.  Kampanie  ukierunkowan  naż ś ą  
zatrudnianiu osób niepe nosprawnych. Kampania ta b dzie w formie plakatówł ę  
i  ulotek  informacyjnych.  Tre  plakatów  i  ulotek  ma  przekonywaść ć 
pracodawców, ale  równie  osoby niepe nosprawne do tego eby wyra a yż ł ż ż ł  
ch  zatrudniania  si .   MOPS  przygotowuje  plakaty  informacyjne  ięć ę  
zach caj ce pracodawców do zatrudniania osoby niepe nosprawnej. Plakatyę ą ł  
te  b d  si  odnosi y do bardzo szczegó owych ulotek, które przygotowujeę ą ę ł ł  
PUP  i  w  ulotkach  tych  b d  opisane  wszystkie  uprawnienia  zwi zane  zę ą ą  
zatrudnieniem osoby niepe nosprawnej.ł

Radna Monika Tomaszewska – Przewodnicz ca Komisjią
W  ulotce  takiej  powinna si  znale  informacja  o tym,  co zyskuje  osobaę źć  
niepe nosprawna. ł

Pani Maria Podgórniak – przedstawiciel Ref. Osób Niepe nosprawnychł
Bardzo chwalebn   jest akcja ulotek. My l , e wr czanie ulotek powinnaą ś ę ż ę  
poprzedzi  pewna rzecz –  spotkanie robocze, konferencja, sympozjum gdzieć  
Pa stwo  radni  jako  politycy  uczestniczyli  by  równie  w  tym  spotkaniu.ń ż  
Jeste my  w  stanie  zaprosi  nowo wybranych  polityków  ziemi  gda skiej,ś ć ń  
gdzie na wietlimy sytuacj  rodowiska osób niepe nosprawnych. ś ę ś ł

Radna Zofia Gosz – czlonek Komisji
Powiedzia a pani, ze miasto Gda sk mo e wyst powa  o fundusze z PRON.ł ń ż ę ć  
Prosz  doprecyzowa : co to znaczy „ Miasto Gda sk”? Kto konkretnie mo eę ć ń ż  
wyst powa  – jaka jednostka i aby j  mobilizowa  do wyst pienia.ę ć ą ć ą
Ja  nie  widz  adnej  mo liwo ci  realizacji  bez  cis ej  wspó pracy  zeę ż ż ś ś ł ł  
stowarzyszeniami  osób  niepe nosprawnych.  Stowarzyszenia  osóbł  
niepe nosprawnych  graj  g ówn  rol  merytoryczn  i  b d  si  przy  tymł ą ł ą ę ą ę ę ę  
upiera .  Poniewa  niektóre  stowarzyszenia  si  na  mnie  obrazi y   kiedyć ż ę ł  
zapyta am,  czy  maj   wykaz  osób i  jak przygotowanych do ewentualnegoł ą  
zatrudnienia.   Urz dnicy,  ani  Pani  sama  tego  nie  upilnuj ,  to  musi  byę ą ć 
wspólne dzia anie.  Nie  mo na zmusi  stowarzysze ,  ale  wed ug mnie nieł ż ć ń ł  
przygotowuj  tego, nie pracuj . ą ą
Mam  wniosek,  aby  zwróci  si  do  stowarzysze  i  zmobilizowa  ich  doć ę ń ć  
przed o enia wykazów osób niepe nosprawnych i wskaza  do przeszkoleniał ż ł ń  

eby my wiedzieli jak  nale y prowadzi  polityk . ż ś ą ż ć ę
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Zgadzam si  z tym, e same ulotki nic nie dadz .  Napiszemy w sprawozdani,ę ż ą  
ze wydano 50 ty  ulotek i co z tego, e wydano. Co do tre ci ulotek, to nale yś ż ś ż  
nag o nienia i wspó pracy z Komisj . Ja my l , e nie jest trudno zadba  oł ś ł ą ś ę ż ć  
to, aby ta wspó praca by a. Rozprowadzenie ulotek –  gdy one b d  tylko wł ł ę ą  
PUP i MOPS-ie i gdzie  jeszcze, to nic nie da.  Wnioskuj , aby w tym rokuś ę  
zrobi  tak  konferencj  z  du ym  nag o nieniem  medialnym  i  wówczasć ą ę ż ł ś  
powiedzie  o ulotce i jak ta ulotk  rozprowadza . Rozprowadza  nie przezć ę ć ć  
MOPS i PUP.  Mo na rozprowadza  poprzez zarz dców budynków.ż ć ą

Pan Jacek Wilczewski – Dyrektor MOPS
Wywo anie  ka dego  problemu  spo ecznego  równie  rodzi  g ód szybkich,ł ż ł ż ł  
prostych rozwi za . Chcieliby my to, co przez lata nie uda o si  rozwi za ,ą ń ś ł ę ą ć  
rozwi za  natychmiast i to jest zrozumia e. To mówi o naszym pozytywnymą ć ł  
stosunku do zagadnie , wspólnym poczuciu odpowiedzialno ci i zdarze  zań ś ń  
ludzkie sprawy. Ale strategia ma swój okre lony horyzont czasowy do rokuś  
2015.  Je li  chodzi  o  rozwi zanie,  to  ma  swoj  logik .  Zarz dzeniemś ą ą ę ą  
Prezydenta  zosta  powo any  zespó  ds.  opracowania  projektu  dzia ania  nał ł ł ł  
rzecz osób niepe nosprawnych. Projektu, który operacyjne przedstawia pewneł  
propozycje  rozwi za  w  zakresie  osób niepe nosprawnych.  Praca  zespo uą ń ł ł  
dobiega  ko ca  i  b dziemy  mieli  mo liwo  jeszcze  w  tym  rokuń ę ż ść  
zarekomendowania tego projektu, zainicjowanie  dyskusji na ten temat wraz z 
szerokimi konsultacjami. Czy w ramach tych konsultacji b dzie koniecznoę ść 
i potrzeba przeprowadzenia szerszego forum, konferencji, to te  z Pa stwemż ń  
dyskutujemy. Ale w sposób logiczny pouk adany.ł

Radny Jerzy Adamski – cz onek Komisjił
Problem osób niepe nosprawnych istnieje od lat 90-tych, bo zosta  wówczasł ł  
nag o niony. Nie traktujmy tego problemu tak jakby on dopiero powsta . Coł ś ł  
do  zorganizowania  konferencji,  to  ja  bym  widzia  w  niej  pracodawców.ł  
Poniewa  bez pracodawców  nie ma po co robi  tej konferencji. Mo e przy tejż ć ż  
konferencji  uda oby  si  zorganizowa  targi  pracy  dla  osóbł ę ć  
niepe nosprawnych.  Nie  informowa  na  konferencji  pracodawców  oł ć  
rozwi zaniach jakie w tej chwili s , a wej  do tego rodowiska. ą ą ść ś

Radna Zofia Gosz – cz onek Komisjił
Pan Dyrektor MOPS mówi, e mamy strategi . Tak. Ale gdy strategia – byż ę ć 
mo e nie przystaje do obecnego stanu, to mo na j  zmieni . Ale zasady wż ż ą ć  
stosunku do osób niepe nosprawnych  nale y dostosowywa  do ycia a nieł ż ć ż  
strategii.  Jest  strategia,  s  programy operacyjne i my musimy to wykona .ą ć  
Nie. Niektórzy pracownicy MOPS mówi , ze strategia nie przystaje do wieluą  
dzia a  samego MOPS-u i wymaga pewnych zmian. Ja uwa am, ze lepiej sił ń ż ę 
przyzna  –  bo zmieni a si  sytuacja  eby j  zmienia  gdzie ,  jak na sić ł ę ż ą ć ś łę 
przystosowywa  bo jest strategia.ć

Pan Jacek Wilczewski – Dyrektor MOPS
Bardzo dobrze, bo to sk ania nas do my lenia. By  mo e jest tak, ze nale ył ś ć ż ż  
dostosowa  Miejski  o rodek do kierunków i  celów,  które  s  w  strategii  ić ś ą  
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przemy le  pewne rozwi zania, które od szeregu lat realizujemy. Podobnie wś ć ą  
innych  dzia ach  administracji  publicznej,  a  nie  odwrotnie.  Jest  to  kwestiał  
otwarta i dobrze, ze ten dokument wywo uje tak  dyskusj . Po to ejst forumł ą ę  
konsultacji  spo ecznej,  zespó  monitoruj cy  i  ca a  procedura  zarz dzaniał ł ą ł ą  
strategi , któr  Pan prezydent okre li  eby by a mo liwo  weryfikowania ią ą ś ł ż ł ż ść  
dokonywania korekt. Ja wspomnia em tylko o tym, e s  konkretne dzia aniał ż ą ł  
w  zakresie  opracowania  szczegó owego  programu  na  rzecz  osóbł  
niepe nosprawnych podj te w trakcie realizacji i w tym zakresie b dziemył ę ę  
przedstawia  propozycje  Po  przeprowadzeniu  wszystkich  mo liwychć ż  
konsultacji  i  uzgodnie .  Mo e by  te  tak, e  niektóre wyniki wymagajń ż ć ż ż ą 
pewnej  modyfikacji  w  zakresie  operacyjnym  i  w  tej  kwestii  b dziemyę  
przedstawia  propozycje rozwi za  i je odpowiednio argumentowa . ć ą ń ć

Radna Zofia Gosz – cz onek Komisjił
Kto jest przewodnicz cym zespo u i kto wchodzi w jego sk ad? Jaka jest rolaą ł ł  
Pani z  Referatu  osób Niepe nosprawnych i  co mo e w tym zakresie  samał ż  
pomóc, gdy  te  jest osob  niepe nosprawn ? ż ż ą ł ą

Pan Jacek Wilczewski – Dyrektor MOPS
Przewodnicz  temu zespo owi. Wiceprzewodnicz c  jest Pani Ewa Wo czakę ł ą ą ł  
jako Kierownik  wydzia u  pomocy instytucjonalnej i  rehabilitacji.  W sk adł ł  
zespo u  wchodz  przedstawiciele  wszystkich  kluczowych  wydzia ówł ą ł  
instytucji  miejskich,  których  zakres  zadaniowy   mo e  mie  wp yw  naż ć ł  
funkcjonowanie osób niepe nosprawnych. Przedstawiciele Wydzia u Edukacjił ł  
i sportu, Biura Prezydenta Miasta, WSS, przedstawiciel Wydzia u Programówł  
Rozwojowych, PUP, Stra y Miejskiej, przedstawiciel Spo ecznej Rady Miastaż ł  
Gda ska osób niepe nosprawnych.ń ł

Radna Monika Tomaszewska – Przewodnicz ca Komisjią
Dobrze si  sta o, e ten temat zosta  wywo any. Te wyniki wskazuj , o nieę ł ż ł ł ą  
zbyt  dobrej  sytuacji  w  spó kach zale nych  od Miasta.  W  zwi zku  z  tymł ż ą  
prosz  zespó  o  szybkie  zrewidowanie  programu   operacyjnego.  Je elię ł ż  
pojawiaj  si  inicjatywy – rozszerzenie o PUP, to chcia abym wiedzie , czymą ę ł ć  
one b d  mia y s u y  i jakie b d  wyniki. Pad a propozycja zorganizowaniaę ą ł ł ż ć ę ą ł  
targów, ale to wymaga czasu, komunikacji ze rodowiskiem. To s  konkretneś ą  
dzia ania,  ale  na  etapie  pewnych  celów,  okre lonych dzia a -  chcia abymł ś ł ń ł  
pewnych wniosków od samego zespo u. ł

Pan Jacek Wilczewski – Dyrektor MOPS
B dzie to w projekcie programu.ę

Radna Monika Tomaszewska – Przewodnicz ca Komisjią
Kiedy mo emy si  spodziewa  programu?ż ę ć

Pani Ewa Wo czak – przedstawiciel MOPSł
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Zgodnie z zarz dzeniem Prezydenta do 30 wrze nia br. program ma by  wą ś ć  
wersji roboczej przedstawiony do konsultacji spo ecznej oraz do konsultacjił  
Zespo u  Monitoruj co  –  Wdro eniowego.  Miesi c  pa dziernik  b dzie  nał ą ż ą ź ę  
konsultacje i ostateczna wersja b dzie przedstawiona Prezydentowi. Równieę ż 
w miesi cu pa dzierniku przedstawimy Komisji do konsultacji.ą ź

Radna Danuta Putrycz – cz onek Komisjił
Sprawa  rehabilitacji  osób niepe nosprawnych –  bardzo d ugo czeka  si  nał ł ę  

wiadczenie  rehabilitacyjne,  co  powoduje,  e  osoby  od  czasu  wypadkuś ż  
czekaj  nawet do 4 miesi cy na to wiadczenie. Tak d ugi okres powoduje to,ą ę ś ł  

e taka osoba nigdy nie dojdzie do sprawno ci. Jak to wygl da naprawd ? ż ś ą ę

Pan Jacek Wilczewski – Dyrektor MOPS
Jest to temat do dyskusji z NFZ.

Radna Monika Tomaszewska – Przewodnicz ca Komisjią
Jest  to  temat  do  dyskusji.  Ale  potrzeba  nam  strategicznego  dzia ania.  Wł  
listopadzie b dzie nam przedstawiony plan zdrowotny, ale te  po konsultacjię ż  
ze rodowiskami. ś

Pani Maria Podgórniak – przedst. Ref. Osób Niepe nosprawnychł
Je li chodzi o wiadczenia medyczne, to gdyby inaczej funkcjonowa a s u baś ś ł ł ż  
zdrowia,  to  nie  by oby  tylu  rozwi za .  Podejmiemy  dzia ania  z  NFZ  ił ą ń ł  
Urz dem  Marsza kowskim,  Wojewódzkim  aby  sytuacj  uzdrowi .  Mamyę ł ę ć  
pewne pomys y i b d  one ogólnie przedstawione w programie dzia ania nał ę ą ł  
rzecz  osób niepe nosprawnych.  W  programie  tym  istotnym  elementem  sł ą 
dzia ania  medyczne.  Dzia ania  medyczne  determinuj  funkcjonowanieł ł ą  

rodowiska niepe nosprawnego.ś ł

Radna Zofia Gosz – cz onek Komisjił
Czy  osoba,  która  by a  sprawn ,  a  teraz  utraci a  sprawno  i  jest  osobał ą ł ść  
niepe nosprawn  i jest w wieku produkcyjnym ma obowi zek rehabilitował ą ą ć 
si  w danym rejonie. Zada am pytanie: jak d ugo czeka si  na rehabilitacj  wę ł ł ę ę  
rejonie? Otrzyma am  odpowied  ,  e  najd u ej  czeka  si  na  Zaspie,  a  wł ź ż ł ż ę  
innych rejonach mniej. 
ZOZ-y maj  pewny pomys  na rozwi zanie, ale czekaj  na wspó prac , naą ł ą ą ł ę  
inicjatyw . Bo to nam jako gminie maj cej zadanie ochrony zdrowia, powinnoę ą  
na tym zale e   na tym aby to usprawni . ż ć ć

Przewodnicz ca komisji radna Monika Tomaszewska ą
Czy maj  Pa stwo pytania, uwagi? Skoro nie ma zamykam ten punkt.ą ń

PUNKT  6
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Zapoznanie si  z efektami wdro enia ustawy o wiadczeniachę ż ś  
rodzinnych i stan przygotowa  do drugiego okresu zasi kowego odń ł  

01.09.2005 r.

Pani Maria Chudziak – przedstawiciel MOPS
Przedstawi a informacj  na temat efektów wdro enia ustawy o wiadczeniachł ę ż ś  
rodzinnych  i  stan  przygotowa  do  drugiego  okresu  zasi kowego  od  01ń ł  
wrze nia 2005r.ś
Informacja stanowi za cznik nr 11 do protoko ułą ł

Pan Jacek Wilczewski -  Dyrektor  MOPS
Chc  dopowiedzie ,  e  jako  obs ugi  klienta  w  Wydziale  wiadczeę ć ż ść ł Ś ń 
Rodzinnych by  dwukrotnie „wzi ta  pod lup ” przez  Dziennik Ba tycki  wł ę ę ł  
ramach  Turnieju  Miast.  Jest  to  Turniej  monitoruj cy   funkcjonowanieą  
administracji samorz dowej i dwukrotnie, dzi ki bardzo dobrej ocenie, Miastoą ę  
Gda sk otrzyma o maksymaln  not : 2 x po 3 punkty. Ostatnio by  ocenianań ł ą ę ł  
procedura do ywiania i tu tez uzyskali my 3 punkty. ż ś
Tym powinni my si  chwali .ś ę ć

Przewodnicz ca Komisji radna Monika Tomaszewskaą
Dzi kuj  bardzo. Czy maj  Pa stwo pytania? Nie widz . Przechodzimy doę ę ą ń ę  
nast pnego punktu naszych obrad.ę

PUNKT  7

Zapoznanie si  z sprawozdaniem za I pó rocze 2005 r. Z realizacjię ł  
systemu pomocy spo ecznej .ł

Pani Iwona Kami ska – przedstawiciel MOPSń
Przedstawi a sprawozdanie z  dzia alno ci systemu pomocy spo ecznej  za  Ił ł ś ł  
pó rocze 2005.ł
Sprawozdanie stanowi za cznik nr 12 do protoko u.łą ł

Pan Jacek Wilczewski – Dyrektor MOPS
Widzimy  potrzeb  dostosowania placówek opieku czo-wychowawczych  doę ń  
obowi zuj cych  standardów.  Nale y  wzmo y  dzia ania  o rodkówą ą ż ż ć ł ś  
adopcyjno-opieku czych w zakresie rozwoju zast pczych form rodzicielstwań ę  
dla dzieci starszych. Uwa amy, e aktywno c tych podmiotów zostawia niecoż ż ś  
do  yczenia  –  chodzi  o  publiczny  o rodek  adopcyjno-opieku czy,  któryż ś ń  
dysponuje du ym potencja em –  profesjonaln  kadr . Uwa amy, e jest wż ł ą ą ż ż  
stanie i  powinien da  wi cej  z  siebie, tak aby efekty w tym zakresie  by yć ę ł  
lepsze.  Konieczna te  idensyfikacja dzia a  w rodowisku maj ca na celuż ł ń ś ą  
takie wsparcie rodziny i jej najm odszych cz onków w trudnych sytuacjach,ł ł  
tak aby zmniejszy  liczb  dzieci  kierowanych do ca odobowych placówekć ę ł  
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opieku czo  wychowawczych.  Realizacja  Strategii  Rozwi zywaniań ą  
Problemów  Spo ecznych   do  roku  2015  jako  dokumentu  wskazuj cegoł ą  
kierunki w zakresie polityki spo ecznej Miasta wi e  si  z  konieczno cił ąż ę ś ą 
podejmowania dzia a  w ci le okre lonym czasie. Wymaga to kreatywno cił ń ś ś ś ś  
w pracach zespo ów zadaniowych realizuj cych strategi  oraz zwi kszeniał ą ę ę  
identyfikacji  realizatorów  z  tym  dokumentem.  Z  uwagi  na  potrzeby 
wynikaj ce  z  realizacji  celów  strategii,  wskazane  jest  równieą ż 
przeprowadzenie  bada  socjologicznych  dotycz cych  strukturyń ą  
nast puj cych  grup:  klientów  sfery  pomocy  spo ecznej  –  to  jest  istotnyę ą ł  
problem,  d ugotrwale  bezrobotnych  klientów,  osób  uzale nionych  ił ż  
zagro onych  patologiami  spo ecznymi,  w  tym:  narkomania,  alkoholizm,ż ł  
przemoc. Nie oznacza to, ze wszystkie te badania musz  by  przeprowadzoneą ć  
dzi ki  mo liwo ciom  i  zasobom  samorz du.  Bo  dostrzegamy  partnerów,ę ż ś ą  
którzy  mog  wychodzi  na  przeciw  takim  dzia aniom.  Wskazane  jestą ć ł  
przeprowadzenie pog bionej analizy potrzeb wsparcia klientów w sytuacjachłę  
zwi zanych z  przemoc  oraz  bezradno ci  wobec kryzysów sytuacyjnych.ą ą ś ą  
Potrzeba ta wynika z analizy pozyskanej z o rodka udzielaj cego wsparcia wś ą  
postaci interwencji kryzysowej. Nale y wzbogaci  formy pracy z rodzicamiż ć  
naturalnymi  wychowanków  przebywaj cych   w  placówkach  opieku czo-ą ń
wychowawczych.  Aktywno  tych  placówek  jest  nie  wystarczaj ca.ść ą  
Konieczno  jest  wyst powania o rodki finansowe na utworzenie nowychść ę ś  
etatów w zatrudnieniu pracowników socjalnych. Brakuje 64 etatów. Ze swoje 
strony czynimy te  wszystko. Jak tylko istnieje mo liwo  uwolnienia etatówż ż ść  
–  tak ja to by o w roku ubieg ym. W zwi zku z przekazaniem prowadzeniał ł ą  
noclegowni  organizacjom  pozarz dowym,  zaoszcz dzone  etaty  zasili yą ę ł  
s u by rodowiskowe. Wskazana jest pilna modernizacja posiadanego sprz tuł ż ś ę  
komputerowego  i  oprogramowania.  Konieczne  jest  kontynuowanie  prac 
zwi zanych  z  budowaniem  wsparcia  rodowiskowego  z  zaburzeniamią ś  
psychicznymi.  Musimy  bardziej  systemowo wspó pracowa  z  WSS,  PUP,ł ć  
tworz c  tak  grup  oddzia owywuj c  na  poszczególnych  naszychą ą ę ł ą ą  
partnerów, którzy w tym systemie wykonuj  okre lone zadania. Konieczneą ś  
jest  polepszenie  sytuacji  lokalowej  jednostek organizacyjnych O rodka. Wś  
tym zakresie czyni si  du o, ale wci  jeszcze nie wystarczaj co. Zostanieę ż ąż ą  
otwarte  pierwsze   Centrum  Pracy  Socjalnej  na  terenie  Nowego  Portu. 
Jeste my  równie  za  tym,  aby  funkcjonowa a  sie  terenowych  punktówś ż ł ć  
socjalnych. 

Dyskusja:

Radna Zofia Gosz – cz onek Komisjił
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Kto z Pa stwa rozumieniu jest pracownikiem nie merytorycznym? Ja znamń  
inny podzia : na pracowników administracyjnych i pozosta ych. Czy to sa tzw.ł ł  
„urz dnicy”? Czyli: dyrekcja, kierownicy, czyli ci co nie chodz  w teren.ę ą
Interwencja kryzysowa – O rodek Pana Szarza y – czy to dotyczy interwencjiś ł  
kryzysowej w zakresie wsparcia psychologicznego i socjalnego? Czy to jest 
wspólnie? Czy to jest tylko interwencja psychologiczna, a wsparcie socjalne 
nie ejst pod to ujmowane. Jest w ramach pomocy spo ecznej. ł
Przerazi a mnie kwota na jednego usamodzielnionego wychowanego  - 4851 zł ł 
miesi cznie. Chcia abym wiedzie  co na ta kwot  si  sk ada?ę ł ć ę ę ł
Przemoc w rodzinie –  309 osób. Pan mówi  o badaniach. Ustawa o pomocył  
spo ecznej nak ada badanie tego zjawiska i prowadzenia statystyki i wszelkichł ł  
wniosków przez MOPS. Dla mnie satysfakcjonuj ca i miarodajna jest tylko taą  
liczba –  nie ta co naukowcy badaj , a tylko to co zrobi  MOPS. Pracowniką ł  
MOPS  ma  obowi zek  co  miesi c  by  w  rodzinie  i  bada ,  jak  wygl daą ą ć ć ą  
przemoc  w  rodzinie.  Miejska  Komisja  rozwi zywania  Problemówą  
Alkoholowych  ma szczególne na o one zadanie, e mo e zleca  Miejskiemuł ż ż ż ć  
O rodkowi – za pieni dze z Gminnego Programu .Nie zgodz  si  z tym, eś ą ę ę ż  
co w 20 rodzinie jest przemoc.  Jest mo liwo  dofinansowania tych bada  zż ść ń  
Gminnego Funduszu Alkoholowego.

Radna Monika Tomaszewska – Przewodnicz ca Komisjią
W zwi zku z tym, co Pani radna Gosz mówi i zanim sfinansujemy cokolwiek,ą  
proponowa abym opracowa  metod  zbierania informacji. ł ć ę

Pan Jacek Wilczewski – Dyrektor MOPS
Ka dy z nas ma prawo do stawiania swoich tez. Natomiast czym innym jestż  
ich  argumentowanie,  obrona  i  w  tej  kwestii   mogliby my  konferencjś ę 
zorganizowa .ć
Zgodnie  z  dyspozycj  Prezydenta  Miasta  Gda ska,  pokusili my  si  poą ń ś ę  
przedstawieniu  na  Kolegium  wyników  bada  do  tego  eby  te  daneń ż  
zweryfikowa . Pan Prezydent mia  równie  w tpliwo ci i chcia  wiedzie  jakć ł ż ą ś ł ć  
wygl da problem spo eczny od strony statystycznej, w obrazie innych bada ,ą ł ń  
które  by y  na  terenie  kraju  przeprowadzone.  Dlatego  ten  wynik  został ł 
zweryfikowany i potwierdzony. S u ymy informacj  na ten temat. ł ż ą

Radna Danuta Putrycz  - cz onek Komisjił
My mówimy, e to s  badania, a badania maj  zawsze jaki  b d. ż ą ą ś łą

Pan Jacek Wilczewski – Dyrektor MOPS
Wyniki bada  mówi  o skali zjawiska, skali problemu. A rzeczywisto  wń ą ść  
oparciu  o  dane,  którymi  dysponuj  instytucje  zajmuj ce  si  konkretnieą ą ę  
problemem  –  czyli  pomoc  spo eczna,   policja,  o rodek  Interwencjił ś  
Kryzysowej, przedstawia dane na podstawie konkretów w oparciu o sygna y,ł  
które zosta y odnotowane. I w tym momencie mamy informacj  o pewnymł ę  
rozd wi ku. Jak wielkie jest zjawisko i jaka jest jego skala, jak w niewielkimź ę  
stopniu oddzia owywujemy na nie i jak niewiele osób z tym problemem trafiał  
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do systemu. Jest to obszar do zastanowienia, w jakim kierunku nale a oby iż ł ść 
i dzia a . Odpowiem na pytania Pani Gosz.ł ć
Je li  chodzi  o  wspó prac  z  pracownikami  socjalnymi  i  komisje  w  tymś ł ę  
zakresie  –  funkcjonuje  procedura  „niebieskiej  karty”.  „Karta  „  jest  to 
post powanie wdra ane w sytuacji zg oszenia, które nosi znamiona przemocyę ż ł  
w rodzinie. I tam jest pakiet okre lonych dzia a  o charakterze socjalnym, jakś ł ń  
równie  pakiet dzia a , które musza by  podj te przez inne s u by – policj .ż ł ń ć ę ł ż ę  
Wspó praca w tym zakresie jest bardzo dobra. Jest raportowana przez policje,ł  
jak równie  przez  pomoc spo eczn  –  kwartalnie.  S  kordynatorzy lokalniż ł ą ą  
ustaleni w komisariatach i w rodowiskowych s u bach pomocy spo ecznej.ś ł ż ł  
O rodek  Interwenci  Kryzysowej  –  wykonuj c  zadanie  zlecone  Miasta,ś ą  
równie  realizuje  okre lony pakiet us ug. Us ug o charakterze  poradnictważ ś ł ł  
wsparcia  psychologicznego,  terapii  itd.  Podejmuje  szereg  innych  dzia a ,ł ń  
które mieszcz  si  w dzia aniach statutowych PCK, ale to ju  poza zleceniemą ę ł ż  
Miasta. 
Podzia  pracowników –  mog  by  ró ne podzia y: merytoryczni, urz dnicy,ł ą ć ż ł ę  
nie  merytoryczni,  pozostali  pracownicy.  Najnowsza  zmiana  do  ustawy  o 
pracownikach  samorz dowych  wprowadza  podzia  na  pracownikówą ł  
samorz dowych na stanowiskach urz dniczych i pozosta ych pracowników.ą ę ł  
Wi c mo na by i wed ug tego klucza taki podzia  przedstawi . Pracownicyę ż ł ł ć  
nie  merytoryczni,  to  obs uga  ,  pracownicy  gospodarczy,  pracownicy  pionuł  
finansowego – administracja.
Kwota  na  usamodzielnienie  –  kwota  ta  jest  ustalona  szczegó owo  wł  
przepisach  i  tutaj  nie  ma  mo liwo ci  manewru,  ale  musi  by  ustalonyż ś ć  
szczegó owy program usamodzielnienia z wychowankiem. Tak aby ta kwotał  
by a racjonalnie wydatkowana, wykorzystana i ten proces jest przez opiekunał  
usamodzielnienia, którego ka dorazowo upowa niam  - jest monitorowana. ż ż

Radna Zofia Gosz – cz onek Komisjił
Pan powiedzia , e CIK Pana Sarza y robi terapie. By  konkurs na utworzenieł ż ł ł  
placówki i nie zosta a adna placówka wybrana. Poniewa  okaza o si , e nieł ż ż ł ę ż  
maj  kwalifikacji  na  prowadzenie  terapii.   Osoba  z  WOTU  powiedzia aą ł  
wyra nie, e Pan Sarza a jako placówka nie ma uprawnie  do prowadzeniaź ż ł ń  
terapii.
Ja si  zgadzam, e badania s  badaniami, ale ja chcia am wskaza , e  je elię ż ą ł ć ż ż  
to b dzie kosztowa o MOPS wi cej pracy, to jest ród o dofinansowania. Wę ł ę ź ł  
po owie pa dziernika br. ma si  odby  szkolenie na temat nowej ustawy oł ź ę ć  
przemocy  w  rodzinie.  Jest  zmiana  w  ustawie  o  przeciwdzia aniuł  
alkoholizmowi   z  której  niektóre  dzia ania  w  zakresie  narkomanii  musimył  
finansowa . Ju  jest podzia  pieni dzy na ró ne ród a, ale szczególnie jestć ż ł ę ż ź ł  
brana pod uwag  przemoc w rodzinie. Je eli musimy robi  jakie  audyty, toę ż ć ś  
musimy zrobi . Je eli prawd  jest, e co w 20 rodzinie jest przemoc, to myć ż ą ż  
musimy si  za to zabra . Pieni dze na to s . ę ć ą ą

Radna Monika Tomaszewska – Przewodnicz ca Komisjią
Poniewa  wspó praca mi dzy instytucjonalna op aca si  bardzo dobrze, ale toż ł ę ł ę  
informacja o takiej instytucji powinna dotrze  jak najbli ej rodziny. Poniewać ż ż 
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odbywaj  si  spotkania na temat bezpiecze stwa z udzia em Policji, Stra yą ę ń ł ż  
Miejskiej,  ale  brakuje  mi  reprezentacji  z  MOPS-u,  Wydzia u.  Dlaczego?ł  
Dlatego, e bezpiecze stwo zaczyna si  od przest pst domowych gdzie myż ń ę ę  
uwa amy, e jest to sprawa indywidualna i my nie reagujemy. Jak również ż ż 
s siedzi nie czuj  si  do niesienia tej pomocy, nie wiedz c o tym jakie są ą ę ą ą 
rozwi zania instytucjonalne. Pad o pytanie: co Miasto robi w tym zakresie?ą ł

Pan Jacek Wilczewski – Dyrektor MOPS
Nale y z tego wyci gn  wnioski. Poniewa  dotychczas by a taka praktyka,ż ą ąć ż ł  

e  nie  by o  spotkania  W adz  Miasta,  czy  podmiotów  w  zakresież ł ł  
bezpiecze stwa  gdzie nie by oby s u b socjalnych, przedstawicieli WSS –ń ł ł ż  
jak najbardziej. Tylko taka informacja musi do nas trafi  i ch tnie we miemyć ę ź  
udzia .ł

Przewodnicz ca Komisji radna Monika Tomaszewskaą
Sprawa  bezpiecze stwa  nie  tylko  dotyczy  powa nych  przest pstw,  aleń ż ę  
dotyczy te  czego  innego –  dysfunkcji w rodzinie.  W zwi zku z tym miż ś ą  
zabrak o udzia u  –  dopilnuj  aby MOPS i  WSS by y informowane o tychł ł ę ł  
spotkaniach, bo informacja o prewencji jest równie  istotna jak i o rodkachż ś  
przymusu.
Czy s  jeszcze pytania do sprawozdania?  Skoro nie ma, przechodzimy doą  
nast pnego punktu obrad. ę

PUNKT  8

Przedstawienie sprawozdania za I pó rocze 2005 roku ze stanu realizacjił  
Strategii Rozwi zywania Problemów Spo ecznych do roku 2015ą ł

Pan Jacek Wilczewski – Dyrektor MOPS
Przedstawi  sprawozdanie  ze  stanu  realizacji  Strategii  Rozwi zywaniał ą  
Problemów Spo ecznych do roku 2015 za I pó rocze 2005 roku.ł ł
Sprawozdanie stanowi za cznik nr 13 do protoko u. łą ł

Przewodnicz ca Komisji radna Monika Tomaszewska ą
Czy maj  pytania do przedstawionego sprawozdania? Nie widz .ą ę
Chc  Pa stwa poinformowa , e otrzyma am zaproszenie na Ogólnopolskieę ń ć ż ł  
Forum  Inicjatyw  Pozarz dowych.  By  to  panel  3-dniowy  z  udzia emą ł ł  
wszystkich organizacji  pozarz dowych  z  ca ego kraju, na którym mia amą ł ł  
przyjemno  referowania Strategii Rozwi zywania Problemów Spo ecznych.ść ą ł  
Mojemu  wyst pieniu  przys uchiwa  si  Pan  Piotr  Broda-Wysocki  ekspertą ł ł ę  
Ministerstwa Polityki Spo ecznej.  Powiedzia , e Gda sk jest wyj tkiem nał ł ż ń ą  
mapie Polski gdzie strategia zosta a przyj ta i jest wdra ana. Nasza dyskusjał ę ż  

wiadczy  o  tym,  e  faktycznie  strategia  jest  wdra ana.  Niektóre  miastaś ż ż  
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podj y ten wysi ek, bo by y zobowi zane na podstawie ustawy o pomocyęł ł ł ą  
spo ecznej do przygotowania  takiego planu. ł

PUNKT  9

Rozpatrzenie projektów uchwa , które wp yn y do Komisji:ł ł ęł

1) Projekt uchwa y w sprawie upowa nienia Pani Marii Chudziakł ż  
          Zast pcy Dyrektora MOPS w Gda sku do wydawnia decyzji –ę ń
                                          Druk nr 1599  

Pan Jacek Wilczewski – Dyrektor MOPS
Zreferowa  przedmiotowy  projekt uchwa y –  ł ł druk nr 1599, który stanowi 
za cznik nr 14 do protoko u.łą ł

Ustalenia:

Przewodnicz ca Komisji radna Monika Tomaszewskaą
Poniewa  nie by o g osów w dyskusji, podda a pod glosowanie wniosek zaż ł ł ł  
pozytywnym zaopiniowaniem przedmiotowego projektu uchwa y, zawartegoł  
w druku Nr 1599.

Glosowanie:

Komisja  jednog o nie  –  4  g osami  „za” –  wyda a pozytywn  opini  doł ś ł ł ą ę  
przedmiotowego projektu uchwa y, zawartego w druku nr 1599. ł
Opinia Nr 45 – 09 / 55 / 05 stanowi za cznik nr 15 do protoko u. łą ł

2) Projekt uchwa y w sprawie utwo enia jednostki organizacyjnejł ż   
Miasta Gda ska – Domu Pomocy spo ecznej „OSTOJA” wń ł  

Gda sku, przy ul. Ho ej 4 -  ń ż  Druk nr 1607  

Pan Jacek Wilczewski – Dyrektor MOPS
Zreferowa  przedmiotowy  projekt uchwa y –  ł ł druk nr 1607, który stanowi 
za cznik nr 16 do protoko ułą ł

Radna Zofia Gosz – cz onek Komisjił
Kto b dzie wiod cym? Jaka organizacja b dzie to prowadzi a?ę ą ę ł

Pan Jacek Wilczewski – Dyrektor MOPS
Prowadz cym jest Miasto Gda sk, a zarz dza  b dzie dyrektor MOPS.ą ń ą ć ę
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Ustalenia:

Przewodnicz ca Komisji radna Monika Tomaszewskaą
Poniewa  wi cej  g osów  w  dyskusji  nie  by o,   podda a  pod  g osowanież ę ł ł ł ł  
wniosek za pozytywnym zaopiniowaniem przedmiotowego projektu uchwa y,ł  
zawartego w druku Nr 1607.

Glosowanie:

Komisja  jednog o nie  –  4  g osami  „za” –  wyda a pozytywn  opini  doł ś ł ł ą ę  
przedmiotowego projektu uchwa y, zawartego w druku nr 1599. ł
Opinia Nr 45 – 09 / 56 / 05 stanowi za cznik nr 17 do protoko u. łą ł

3) Projekt uchwa y w sprawie zmieniaj ca uchwa  Nr XXVI/831/04ł ą łę   
Rady Miasta Gda ska z dnia 08 lipca 2004 r. W sprawie Gminnegoń  

Programu Do ywiania  Dzieci w Szko ach Podstawowych,ż ł  
Gimnazjach na alta 2004 – 2005 zmieniona Uchwa  Nrłą  
XXXIV/1047/05 z dnia 13 stycznia 2005 r -   Druk nr 1612  

Pan Jacek Wilczewski – Dyrektor MOPS
Zreferowa  przedmiotowy  projekt uchwa y –  ł ł druk nr 1612, który stanowi 
za cznik nr 18 do protoko u.łą ł

Ustalenia:

Przewodnicz ca Komisji radna Monika Tomaszewskaą
Poniewa  nie by o g osów w dyskusji, podda a pod glosowanie wniosek zaż ł ł ł  
pozytywnym zaopiniowaniem przedmiotowego projektu uchwa y, zawartegoł  
w druku Nr 1612

Glosowanie:

Komisja  jednog o nie  –  4  g osami  „za” –  wyda a pozytywn  opini  doł ś ł ł ą ę  
przedmiotowego projektu uchwa y, zawartego w druku nr 1612 ł
Opinia Nr 45 – 09 / 57 / 05 stanowi za cznik nr 19 do protoko u. łą ł

4) Projekt uchwa y w sprawie okre lenia formy pomocy, wysoko ci ił ś ś   
trybu przyznania pomocy dla Pa stwa Martysiewiczówń  
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repatriantów z Kazachstanu zaproszonych na pobyt sta y doł  
Gda ska - ń                     Druk nr 1589  

Pan Lech Bogucki  – przedstawiciel WSO 
Zreferowa  przedmiotowy  projekt uchwa y –  ł ł druk nr 1589, który stanowi 
za cznik nr 20 do protoko u.łą ł

Ustalenia:

Przewodnicz ca Komisji radna Monika Tomaszewskaą
Poniewa  nie by o g osów w dyskusji, podda a pod glosowanie wniosek zaż ł ł ł  
pozytywnym zaopiniowaniem przedmiotowego projektu uchwa y, zawartegoł  
w druku Nr 1589.

Glosowanie:

Komisja  jednog o nie  –  4  g osami  „za” –  wyda a pozytywn  opini  doł ś ł ł ą ę  
przedmiotowego projektu uchwa y,  zawartego w druku nr 1599. ł
Opinia Nr 45 – 09 / 59 / 05 stanowi za cznik nr 21 do protoko u. łą ł

Poniewa  nie  by o  spraw  wniesionych  wolnych  wniosków,ż ł  
Przewodnicz ca  Komisji  radna  Monika  Tomaszewska  podzi kowa aą ę ł  
wszystkim za przybycie. 

Na tym posiedzenie zako czono. ń

Przewodnicz ca  Komisjią
Spraw Spo ecznych i Ochrony Zdrowiał

        Monika Tomaszewska
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